
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 

PETAK, 31.januar 2020.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

N1: SZO PROGLASILA GLOBALNU VANREDNU 

SITUACIJU ZBOG KORONA VIRUSA 
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NOVOSTI: Srpkinja napustila karantin u Indiji – 

nema simptome korona virusa 

DNEVNIK: Vladaju respiratorne infekcije, virus gripa 

potvrđen kod sedmoro 

BLIC: POBEDILA STATISTIKU NIŠLIJKA POSTALA 

MAJKA U 50. GODINI 

 

 

 

 



 
 

 

 

SZO proglasila globalnu vanrednu situaciju zbog koronavirusa 
Stručnjaci Svetske zdravstvene organizacije (SZO) proglasili su globalnu vanrednu situaciju 
zbog koronavirusa koji je do sada ubio 170 osoba, dok sve više avio kompanija 
obustavlja letove za Kinu. 

Predsednik SZO Tedros Adhanom Gebrejesus je oduku objavio nakon sastanka odbora za 
vanredna stanja, grupe nezavisnih stručnjaka i organizacija održanog u Ženevi. 

Tedros na konferenciji za novinare rekao da smo proteklih nedelja "svedočili pojavi bolesti bez 
presedana na koju su dati odgovori bez presedana". 

"Da budem jasan, ova objava nije iskaz nepoverenja prema Kini", istakao je. 
"Naša najveća zabrinutost je mogućnost da se virus proširi na zemlje sa slabijim zdravstvenim 
sistemima", dodao je. 



 
 

Objava međunarodnog vanrednog stanja predstavlja preporuku svim zemljama da sprečavaju ili 
ograničavaju širenje bolesti preko granica, istovremeno izbegavajući nepotrebna blokiranja 
trgovine i putovanja. 

Reč je preporukama zdravstvenim sistemima u svetu za privremene mere koje uključuju 
snažnije praćenje i pripremu te mere za ograničavanje širenja virusa.Na sastanku prošle nedelje, 
ova organizacija je zaključila da još uvek nije vreme da se proglasi vanredno stanje. Međutim, 
nakon porasta broja obolelih i zabeleženih slučajeva oboljevanja s čoveka na čoveka, lideri SZO 
održali su danas ponovo sastanak.U Kini je broj preminulih od posledica koronavirusa porastao 
na 170, saopštila je Nacionalna zdravstvena komisija. Prema najnovijim podacima, broj 
zaraženih je skoro osam hiljada.Slučajevi oboljenja registrovani su prvi put u svim kineskim 
provincijama. Dok avio kompanije otkazuju letove za Kinu, stranci čekaju na evakuaciju.Za sada 
van Kine nije zabeležen nijedan smrtni slučaj, ali su u mnogim zemljama zabeleženi slučajevi 
oboljevanja od ovog virusa. 

 

 

Lončar: Nema korona virusa u Srbiji, spremni za svaki scenario 



 
 

U Srbiji nije registrovan nijedan slučaj korona virusa, ali to ne znači da ga neće biti pošto 

stručnjaci očekuju njegov vrhunac u narednih 10 do 15 dana, rekao je u Skupštini ministar 

zdravlja Zlatibor Lončar i poručio da je država spremna za svaki scenario i da nema razloga za 

paniku. 

Lončar je, odgovarajući na pitanje poslanika Jedinstvene Srbije Vojislava Vujića - koliko je naša 

država spremna da se suoči sa mogućnosti širenja virusa u Srbiji i kakvi su planovi ako se to desi, 

rekao da je država apsolutno spremna pošto je za sada preduzeto i više mera od onog što je 

tražila Svetska zdravstvena organizacija. 

"Imamo za sada sve, nema mesta panici, neće biti iznenađenja ako se pojavi neki slučaj i kod 

nas. Sa druge strane, ne treba da se opustimo i da mislimo da je nemoguće da taj virus dođe i 

kod nas", poručio je Lončar. 

Objasnio je da Srbija ima obezbeđen prostor za izolaciju, stručnjake, specijalizovana vozila i 

opremu, reagense i drugo. 

Lončar je naveo da je Srbija jedna od retkih zemalja koja ima reagense za čak četiri tipa korona 

virusa. 

Kaže da vlada to pitanje shvata na najozbiljniji način, ali da mnogo zavisi od toga šta će biti 

predzeto u Kini. 

"Mi smo sve vreme sa SZO na stalnoj vezi, koja je u obavezi kada se nešto ovako dešava da 

izdaje saopštenja u vezi sa trenutnom situacijom, merama koje treba predzeti.  

Uveravam građane da smo u Srbiji preduzeli sve mere, čak i više nego što su oni zahtevali da 

uradimo", poručio je ministar zdravlja. 

Kaže da je Srbija uvela kontrole građana koji dolaze iz Kine u Srbiju, ali da još nema detaljnih 

informacija o tome kako se korona virus prenosi pošto je reč o njegovoj novoj mutaciji. 

Lončar dodaje da trenutno van Kine ima 68 registrovanih slučajeva korona virusa i da je većina 

njih bila u Kini. 

"To znači da ćemo morati da još više povedemo računa, jer nemamo zvanične podatke kako se 

tačno prenosi virus. Da imamo te podatke mi bismo tačno mogli da predvidimo iz prethodnih 

iskustava kako će to da ide i u kom pravcu. Ali, mi smo spremni i na neku goru opciju nego što bi 

trebalo da bude", rekao je Lončar. 



 
 

Vlada u svakodnevnoj komunikaciji sa kineskom ambasadom  

Dodaje da je vlada u svakodnevnoj komunikaciji sa ambasadom Kine i da je naša država 

ponudila pomoć za sve što može sa svoje strane da uradi. 

Kako kaže, teško je sve predvideti, ali je važno da reakcija bude pravovremena. 

Lončar je dodao da reagensi za dva sata mogu da utvrde da li je neko zaražen i da je država 

stupila u kontakt sa najprestižnijim svetskim laboratorijama za eventualnu potvrdu prisustva 

virusa. 

Istakao je da država vodi računa o ljudima koji su poreklom iz Srbije. 

Lončar je dodao i da je potvrđeno da Srpkinja iz Kine, koja je bila u u Indiji, nema korona virus, 

kao i da se sada prati njen suprug. 

Napominje da je u Srbiji formiran poseban tim stručnjaka koji se bave samo korona virusom, a 

koji imaju bogato iskustvo sa raznim virusima. 

"Moliću i vas i sve građane da pažljivi slušaju samo proverene podatke, a ne dezinformacije, jer 

to može da bude najgore.  

Mora da se sluša struka i jedino tako možemo da izađemo sa što manje posledica. Ne treba ova 

stvar da se pretvori u neku dnevno političku aktivnost, jer se ovde radi o ljudskim životima i 

svaka greška može skupo da nas košta", apelovao je ministar na poslanike i građane. 

Napomenuo je da građani ne treba da zloupotrebljavaju SOS telefon za korona virus i dodao da 

ima slučajeva da neko zove i pita da li treba da se testira na korona virus pošto je bio u 

autobusu u kojem je jedan Kinez kinuo. 

"Pratimo situaciju i obaveštavaćemo vas o svemu šta se dešava", zaključio je ministar Lončar. 



 
 

 

"Torlak" može da detektuje koronavirus u roku od šest do osam sati 

Oprema koju poseduje "Torlak" daje mogućnost da se u potpunosti detektuju koronavirusi, kao 

i njihove mutacije, kaže za RTS doktorka Svetlana Filipović Vignjević. Ističe da će ta ustanova, 

kada se završi obuka osoblja, moći da radi i najzahtevnije analize raznih virusa. 

Da li zbog one narodne "bolje sprečiti nego lečiti", tek prva asocijacija na "Torlak" je vakcina. 

Međutim, u nazivu tog instituta virusologija je ipak na prvom mestu. Ne bez razloga. 

Kad počne sezona respiratornih infekcija, u Laboratoriju za serodijagnostiku i molekularnu 

dijagnostiku svakodnevno stižu uzorci na analizu. 

Pošto se pripreme i testiraju, brisevi iz grla i nosa, za šest do osam sati zna se ne samo da li 

pacijenti boluju od gripa, već i koji je tip u pitanju. 

Priprema može da se radi ručno, a može i uz pomoć najsavremenijeg aparata, automatski. Sat 

vremena i 24 uzorka odjednom. 



 
 

"U istom trenutku, u mogućnosti smo da pripremimo za obradu veći broj različitih materijala, 

odnosno veći broj materijala koji su poslati pod uputom sa sumnjom na različite viruse", kaže 

doktorka Svetlana Filipović Vignjević. 

Osim gripa, mogu biti i za virus malih boginja, groznice zapadnog Nila, rubeola, koronavirusa. 

Moguće utvrditi i mutacije virusa 

U prostoriji pored, tri nova aparata. Tu se obavlja najvažniji deo detekcije virusa. Za dva i po 

sata, svaki može da obradi po 96 uzoraka koji, kada se pripreme, stižu, kako je propisala Svetska 

zdravstvena organizacija, kroz poseban prozor u zidu. 

Kada se utvrdi o kom virusu je reč, rezultati se šalju lekaru koji je tražio laboratorijske analize. 

Za "Torlak" se posao tu ne završava. Oni bi rekli da tek počinje, jer svaki virus mutira, a 

zahvaljujući opremi koja na prvi pogled ne izgleda posebno znaju i kako. 

"Oprema koja je stigla prošle godine, služiće za dalje procesuiranje koje će omogućiti za različite 

bolesti da se utvrdi da li je došlo do mutacije virusa, što je vrlo značajno u konačnoj dijagnozi. U 

slučaju mutacije virusa, proglašavaju se drugačije kompozicije vakcine za sledeću sezonu", kaže 

doktorka Svetlana Filipović Vignjević. 

Ističe da im oprema koju poseduju daje mogućnost da i koronaviruse u potpunosti detektuju i 

otkriju u roku od šest od osam sati. 

"Daljim postupcima možemo za njih utvrditi da li je došlo do novih mutacija", objašnjava 

doktorka Filipović Vignjević. 

Od kada je nabavio novu opremu, "Torlak" je postao institucija u kojoj će, kada se završi obuka 

osoblja, moći da se rade i najzahtevnije analize raznih virusa. 

Bitno nama, ali i svetu u čije ćemo vrhunske laboratorije, umesto uzoraka, slati gotove rezultate 

na potvrdu. 



 
 

 

"Batut" o vanrednoj situaciji SZO 

Instutut za javno zdravlje "Batut" saopštava da vanredna situacija na globalnom nivou koju je 

progasila Svetska zdravstvena organizacija ima za cilj da obezbedi brzu međunarodnu pomoć 

članicama SZO, a državama se preporučuje da i dalje nastave sa primenom mera koje su već 

uspostavljene, uz praćenje daljih preporuka u narednim nedeljama. Javna zdravstvena pretnja 

od međunarodnog značaja proglašena je od strane generalnog direktora Svetske zdravstvene 

organizacije, nakon zasaadanja Odbora za vanredne situacije pri Međunarodnom zdravstvenom 

pravilniku. 

 

Cilj zasedanja Odbora je bio da proceni trenutnu situaciju u svetu u odnosu na epidemiju 

izazvanu novim koronavirusom i da u skladu sa tom procenom preporuči generalnom direktoru 

SZO da li je potrebno i stručno opravdano proglasiti javno zdravstvenu pretnju od 

međunarodnog značaja. 

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/2/svet/3833406/szo-proglasila-vanrednu-situaciju-na-globalnom-nivou-zbog-koronavirusa.html
http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/2/svet/3833406/szo-proglasila-vanrednu-situaciju-na-globalnom-nivou-zbog-koronavirusa.html


 
 

Proglašenje ove situacije podrazumeva i omogućava aktiviranje procedura SZO za vanredne 

situacije, što ima za cilj da obezbedi brzu međunarodnu pomoć državama članicama SZO u 

kojima je potrebna, u cilju što efikasnijeg sprečavanja širenja i zaustavljanja epidemije izazvane 

novim koronavirusom.Državama članicama SZO se preporučuje da i dalje nastave sa primenom 

mera koje su već uspostavljene, uz praćenje daljih preporuka SZO u narednim nedeljama 

U Republici Srbiji, u skladu sa preporukama SZO, uspostavljene su potrebne sve mere u cilju 

brze detekcije eventualnih slučajeva obolevanja izazvanih novim koronavirusom, adekvatnog 

epidemiološkog zdravstvenog nadzora, kao i primenu svih neophodnih procedura – algoritama 

za postupanje sa sumnjama na prisustvo novog koronavirusa, a sve u cilju sprečavanja i kontrole 

širenja infekcija na teritoriji Srbije 

 

 

Verovatnije je da će vas ubiti cigarete nego zagađen vazduh 

Pod sloganom "Život bez duvana – za bolju budućnost novih generacija" obeležava se 

Nacionalni dan bez duvana. Srbija je jedna od retkih zemalja koja je ratifikovala Konvenciju o 

kontroli duvana, a da još nije zabranila pušenje u svim zatvorenim javnim prostorima. Tri 



 
 

četvrtine građana Srbije izloženo je duvanskom dimu i u kućama i u kafićima i restoranima, 

pokazuju rezultati istraživanja Instituta za javno zdravlje Batut. Najugroženiji su mladi. 

Zbog fabrika, termoelektrana, saobraćaja i ložišta, vazduh u gradovima zagađen je oko tri 

meseca godišnje. Da bi se taj problem rešio potrebno je mnogo vremena i novca. Zagađenje 

duvanskim dimom u kafićima i restoranima traje cele godine, a moglo bi da se reši za jedan dan. 

Zaposleni koji moraju da trpe dim na radnom mestu imaju 24 odsto veći rizik obolevanja od 

raka pluća, dok taj procenat raste i do 100 odsto uz veoma visoku izloženost. 

"Zbog pušenja u Srbiji umre između 15.000 i 20.000 ljudi, to je više nego zbog zagađenog 

vazduha. Da ljudi ne puše imali biste deset puta manje obolelih od raka pluća. Dolazi vreme da 

se prihvati novi zakon o području kontrole duvana naročito kako bi se zaštitila deca", navodi dr 

Marijan Ivanuš, direktor Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji. 

Uprkos zabrani, trećina stanovništva izložena je duvanskom dimu čak i na radnom mestu, a šest 

odsto i u školskim ustanovama. 

"Trebalo bi da se pušenje zaista striktno zabrani tamo gde boravi više ljudi na javnim mestima 

uključujući i ugostiteljske objekte. Nije poznato da je došlo da smanjenja profita i da su ljudi 

manje išli u restorane ako je zabranjeno pušenje", navodi prim. dr Elizabet Paunović, konsultant 

UN za zdravlje i životnu sredinu. 

U Americi se mere za kontrolu duvana primenjuju već tri decenije. 

"Ima jedna jako dobra studija koja je pokazala kako je za 26 godina od 1991. do 2017. smanjen 

broj umrlih od malignih bolesti. Smanjen je znači broj umrlih od raka pluća kod muškaraca za 50 

odsto, a kod žena za 26 odsto", navodi Srmena Krstev, predsednica Republičke stručne komisije 

za kontrolu. 

Gotovo sve evropske zemlje proterale su duvanski dim iz svih zatvorenih javnih prostora. 

"Prvi efekat koji se pokazao relativno brzo je smanjenje broja infarkta", ocenjuje Ivanuš. 

Svakoga dana u svetu se proda 18 milijardi cigareta, a isto toliko opušaka, kojima su potrebne 

decenije da se razgrade, zagađuje prirodu. 

 



 
 

 

Pluća se "magično" sama oporave nakon prestanka pušenja 

Pluća imaju gotovo "magičnu" sposobnost da isprave kancerogene mutacije izazvane 
pušenjem - ali samo ako prestane da pušite, kažu naučnici. 

Do sada se smatralo da su mutacije koje vode u rak pluća trajne i da ostaju čak i ako se prestane 
pušiti. Ali iznenađujuće otkriće, objavljeno u časopisu Nature, pokazuje da one malobrojne 
ćelije koje izbegnu štetu mogu da "poprave" pluća, prenosi BBC. 

Taj je učinak uočen i kod pacijenata koji su pušili kutiju cigareta dnevno tokom 40 godina pre 
nego što su prestali da puše. 

Hiljade hemikalija u dimu cigareta uzrokuju promene strukture DNK u ćelijama pluća polako ih 
transformišući iz zdravih u kancerozne ćelije. 

Studija je otkrila da se to događa u velikim razmerama u plućima pušača čak i pre nego što 
razviju rak. 

Velika većina ćelija uzetih iz disajnih puteva pušača bila je mutirana duvanom i ćelije su 
sadržavale i do 10.000 promena. 



 
 

"One se mogu smatrati minijaturnim tempiranim bombama koje čekaju sledeći udar koji će ih 
podstaći na preobraženje u rak", kaže dr. Kejt Govers, jedna od naučnica s UCL-a. 

Ipak mali deo ćelija ostane netaknut. 

Nejasno je kako izbegnu genetsku devastaciju izazvanu pušenjem ali naučnici kažu da se čini da 
opstaju u svojevrsnom bunkeru. 

Nakon što osoba prestane da puši te ćelije rastu i zamene oštećene ćelije pluća. 

Kod ljudi koji prestanu da puše do 40 odsto njihovih izgleda izgleda kao i kod osoba koje nikad 
nisu pušile. 

"Bili smo potpuno nepripremljeni za takvo otkriće", kazao je dr. Piter Kempbel s instituta Sanger 
i dodao: "Postoje ćelije koje na neki način magično obnove oblogu disajnih puteva". 

"Jedna od zadivljujućih stvari su bili pacijenti koji su prestali da puše čak i nakon 40 godina 
pušenja i obnovile su im se stanice koje su bile nezahvaćene uticajem duhana". 

Naučnici još moraju da utvrde koliki se deo pluća obnovi. 

Studija se usmerila na glavne disajne puteve, a ne na male alveole preko kojih se kiseonik 
prenosi iz vazduha u pluća. 

Oko tri četvrtine slučajeva raka pluća uzrokovano je pušenjem. 

Dosadašnja istraživanja pokazala su da se rizik pojave raka pluća smanji gotovo od dana kad 
ljudi prestanu da puše, a pretpostavljalo se da je to zbog toga što s prestankom pušenja 
prestaju dalje mutacije izazvane pušenjem. 

Dr. Rejčel Orit iz britanskog udruženja za istraživanje raka kaže kako je motivišuće što ljudi 
prestankom pušenja imaju dvostruku korist - zaustavljaju pojavu daljih oštećenja plućnih ćelija i 
otvaraju prostor plućima da zdrave ćelije uklone deo postojećeg oštećenja 
 

 



 
 

 

Ako vas virus nije sustigao, dajte krv 

Zbog virusnih infekcija i gripa, sve su punije čekaonice u domovima zdravlja. Da li se to odražava 

i na broj dobrovoljnih davalaca krvi? 

Dokorka Milica Jovičić sa Instituta za transfuziju krvi ističe da virusne infekcije i početak raspusta 

utiču na smanjeni broj davalaca krvi. 

Građanima poručuje da iskoriste to što su zdravi i dođu u Institut za transfuziju. 

"Zalihe krvi jesu stabilne, ali su na donjoj granici, najpotrebnije su 0-, A+ i 0+ krvne grupe", rekla 

je dr Jovičić. 

Podseća da se najveća količina krvi koristi za hronično obolele pacijente, a preko 80 posto 

trombocita se koristi za obolele od malignih hematoloških bolesti. 

"Tim ljudima je svaki dan potrebna terapija, zato treba stalno da obnavljamo rezerve", rekla je 

dr Jovičić i pozvala Beograđane da sutra, do 15 časova, dođu u Institut i daju krv. 

Čestitala je građanima Lazarevca, jer je juče 156 njih dalo krv. Tradicionalno se najviše odazivaju 

građani Požarevca, Šapca, Valjeva i Loznice. 

 



 
 

 

 

CRNI BILANS NE PRESTAJE DA SE POVEĆAVA Broj žrtava koronavirusa porastao na 213, 

zaraženo više od 9.000 LJUDI 

Kineska nacionalna zdravstvena komisija objavila je da je, prema poslednjim podacima, 213 

osoba umrlo od posledica koronavirusa, dok je 9.692 zaraženo. 

Broj žrtava je porastao pošto su u roku od 24 sata još 43 osobe preminule. Najveći broj 

slučajeva odnosi se na provinciju Hubei i njenu prestonicu Vuhan, žarište koronavirusa. Van 

Kine nije zabeležen nijedan smrtni slučaj, napominje AP. 

Svetska zdravstvena organizacija proglasila je juče vanrednu zdravstvenu situaciju na globalnom 

nivou zbog epidemije koju je izazvao koronavirus, nakon što se broj obolelih za nedelju dana 

više nego deset puta povećao. 

F O T O :  J E R O M E  F A V R E  /  E P A ;  

SZO je saopštila da hitna situacija na globalnom nivou predstavlja "vanredni događaj", što znači 

da predstavlja rizik po druge zemlje i zahteva koordinisan međunarodni odgovor. 

https://www.blic.rs/coronavirus


 
 

Stručnjaci navode da posebno zabrinjavaju slučajevi prenošenja virusa sa osobe na osobu u 

zemljama izvan Kine jer oni nagoveštavaju da postoji veća mogućnost za dalje širenje virusa. 

Proglašenje vanredne situacije na globalnom planu pokreće preporuke svim zemljama. Ono je 

usmereno na sprečavanje ili smanjenju širenja virusa preko granice, uz izbegavanje 

nepotrebnog mešanja u trgovinu i putovanja. 

Kina procenjuje odluku SZO 

Ambasador Kine u UN Džang Chun izjavio je da Peking trenutno procenjuje odluku Svetske 

zdravstvene organizacije da proglasi vanrednu zdravstvenu situaciju na globalnom nivou zbog 

epidemije koronavirusa. 

- Mi smo i dalje u veoma kritičnoj fazi u borbi protiv koronavirusa. Međunarodna solidarnost je 

izuzetno važna i u tu svrhu bi sve zemlje trebalo da se ponašaju na odgovoran način - rekao je 

Džang. 

On je ocenio da, iako razume zabrinutost drugih zemalja, treba slušati savet generalnog 

direktora SZO, koji je rekao da ima puno poverenje u napore Kine. 

Džang je dodao da je važno izbeći "prekomerne reakcije" čiji rezultat može biti nagomilavanje 

negativnih efekata, preneo je Rojters. 

Kina vraća kući građane iz regiona 

Kinesko ministarstvo spoljnih poslova saopštilo je danas da će obezbediti čarter letove za 

povratak kući stanovnika regiona pogođenim virusom iz inostranstva. 

U saopštenju sa samo jednom rečenicom iznosi se malo detalja, ali se kaže da će kineski 

državljani poreklom iz provincije Hubei i njene prestonice Vuhan biti vraćeni direktno u Vuhan 

zbog "praktičnih problema" sa kojima se suočavaju. 

Većina slučajeva virusa registrovanih kod ljudi u inostranstvu otkrivena je među onima koji su 

putovali iz Vuhana, prenosi AP. 

 



 
 

 

Srpkinja napustila karantin u Indiji: Nema simptome korona virusa 

Lekari su joj dozvolili i da napušta bolnički krug, jer se dobro oseća i nema opasnosti da će 
proširiti zarazu 

SRPKINjA J.J. nije više pod pojačanim lekarskim nadzorom lekara bolnice u Udžainu, indijskog 
letovališta u državi Goa, jer, kako "Novosti" saznaju ona nema simptome korona virusa zbog 
čega je prvobitno bila praktično u karantinu. 

Prema našim informacijama, lekari su joj dozvolili i da napušta bolnički krug, jer se dobro oseća i 
nema opasnosti da će proširiti zarazu. 

Ipak, njen suprug, koji je inače Indijac, i dalje je pod prismotrom doktora i neće biti pušten iz 
zdravstvene ustanove dok ne stignu rezultati briseva. 

Naša državljanka J. J. u utorak je bila smeštena u karantin bolnice Udžaina, države Goa, u Indiji, 
zbog sumnje da je njen suprug Indijac zaražen opasnim korona virusom. 

J. J. i njen suprug su prosvetni radnici zaposleni u školi u Šangaju, a na more u Indiju su 
doputovali prošle nedelje. Suprug Srpkinje je posle dolaska u indijski grad Udžain osetio bol u 
grlu i druge simptome zbog čega se uplašio da je možda zaražen i sam se prijavio zdravstvenim 
vlastima, dok ona nije imala nikakve simptome. 

Sanitet je ubrzo stigao po njih dvoje, sprovedeni su u bolnicu, uzeti su im brisevi grla i nosa, a 
rezultati analize se još čekaju. 



 
 

Ranije su indijski zvaničnici objavili da je muškarac sa sumnjivim simptomima državljanin Srbije, 
a ministar zdravlja države Goa, Visvadžit Rane rekao je da je bračni par stigao preko Nju Delhija 
do plaže Kankona na jugu ove oblasti. 

 

 

Vladaju respiratorne infekcije, virus gripa potvrđen kod sedmoro     

Epidemiološki podaci pokazuju da je u prethodnoj sedmici, od 20. do 26. januara, aktivnost 

virusa oboljenja sličnih gripu niska, ali ima rastući trend, kažu podaci najnovijeg izveštaja 

Instituta za javno zdravlje Vojvodine. 

- Na osnovu pokazatelja u Vojvodini je registrovana incidencija oboljenja sličnih gripu na nivou 

sporadičnih i izolovanih slučajeva. Intenzitet aktivnosti virusa gripa u Vojvodini je nizak, a 

registrovani trend je rastući. Najviše vrednosti specifičnih stopa incidencije oboljenja sličnih 

gripu registrovane su u  uzrastu od pet do 14 godina, a akutnih rspiratornih infekcija u 

najmlađem uzrastu, do četiri godine - navodi koordinator sentinelnog nadzora iz Centra za 

kontrolu i prevenciju bolesti Instituta docent dr Mioljub Ristić. 



 
 

Kada je reč o virusološkoj situaciji, tokom prošle sedmice PCR laboratorijsko testiranje urađeno 

je na 19 uzoraka biološkog materijala. 

- Infekcija virusom gripa tipa A (H1N1) pdm 09 je dokazana kod šest, a tipa A(H3N2) kod jednog 

pacijenta - naveo je dr Ristić u izveštaju. 

Registrovano je ukupno 128 slučajeva oboljenja sličnih gripu i to 20 u uzrastu do četiri godine, 

40 u uzrastu od pet do 14 godina, 35 slučajeva u uzrastu od 15 do 29 godina, 30 u uzrastu od 30 

do 60 godina i tri slučaja kod starijih od 65 godina. Registrovano je i 1.940 slučajeva akutnih 

respiratornih infekcija i to 477 u najmlađoj populaciji, do četiri godine, 679 slučajeva u uzrastu 

od pet do 14 godina, 312 slučajeva u uzrastu od 15 do 29 godina, 361 slučaj u uzrastu od 30 do 

60 godina i 111 obolelih starijih od 65 godina. 

 

 

POBEDILA STATISTIKU Nišlijka postala majka u 50. godini 



 
 

U porodilištu niškog Kliničkog centra u sredu u podne Nišlijka Aleksandra Živković rodila je 

devojčicu, a svoje prvo dete nakon trudnoće i porođaja koji su prošli bez problema dobila je u 

50. godini. 

Čekali su je dugo, a devojčica će na ime sačekati još neki dan. Majka, Nišlijka poreklom iz 

Vlasotinca, još bira kako će se zvati beba rođena sa 3.280 kg i 50 cm. 

Njeni rođaci opisuju je kao savršenu. 

- Čekali smo 50 punih godina, ne mogu da vam opišem koliko smo radosni. Jedva smo dočekali 

to dete - kaže brat majke Miloš Živković. 

Majka i beba su dobro i još su u porodilištu. Tamo kažu da se retko dešava da su majke koje 

rađaju prvo dete tih godina. 

Rizična trudnoća 

Načelnik Ginekološko-akušerske klinike u Nišu Bojan Lukić objašnjava da to bude slučaj tek 

jednom u nekoliko godina. 

- Vrlo retko se dešava, nemamo egzaktnu statistiku kada je o tome reč, ali svakako je kuriozitet i 

raritet kada se to desi - kaže Lukić. 

Republički zavod za statistiku je ima, a odnosi se na to kada žene rađaju prvo dete. Podaci kažu 

da su one najčešće stare od 25 do 29 godina, prenose "Južne vesti". 

Aleksandra Živković pobedila je statistiku. Trudnoće kod žena tih godina smatraju se rizičnim, a 

njena je, kaže, prošla bez problema i nada se da će već za neki dan biti puštene kući. 
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